
Původní stav kopule

● Na snímku vidíte 
interiér kopule z roku 

1938. V kopuli byl 
tehdy refraktor na 

azimutální monáži. 



Kopule po r. 2001

● Zásluhou bývalého kolegy 
Bohumila Kotlíka mohla škola 
zakoupit dalekohled, který 
můžete nyní vidět. Původně 
stál přístroj na trojnožce, byly 
ovšem problémy s jeho 
osazením i s bezpečností. 
Dnes je dalekohled i s montáží 
posazen na sloupku. 



První pozorování

● Ještě jeden pohled do 
interiéru – kroužek v 
říjnu 2003 s vedoucím 
Ing. Kopečným.



Astronomické výlety

● Protože posuny letního času nám 
komplikují pozorování z naší 
kopule hlavně pro mladší členy 
našeho kroužku, podnikáme 
především v letních měsících 
výlety mimo Prahu se dvěma 
menšími dalekohledy typu 
Newton. Noc věnujeme 
pozorování, přes den podnikáme 
výlety nebo máme i výuku, jak 
ukazuje tento snímek. V pozadí 
můžete vidět oba dalekohledy. 
Ten bílý – TAL 120M – je 
sponzorským darem pana 
Miroslava Matouška.



● Ještě jeden snímek z našeho 
prvního výletu, který se konal 21. 
- 22. listopadu 2003 v Hrádku u 
Vlašimi. Mimo jiné jsme také 
probírali funkci paralaktické 
montáže, na které oba naše 
dalekohledy pracují.



Astrovýlet

● Jeden z pěších výletů



Astrovýlet

● Naši loňští primáni 
pózují u dalekohledů 
typu Newton



Interiér

● Takto vypadal interiér kopule, ve 
které se právě nacházíte, ještě       
 v listopadu minulého roku. 
Pomocí sponzorských příspěvků   
a pilné práce našich členů se nám 
v podstatě za dva měsíce 
podařilo upravit místnost do 
dnešní podoby.



Střecha

● Původní plechová 
střecha. Zásluhou 

sester františkánek je 
dnes pokryta mědí.



Poděkování

● Jménem astronomického kroužku 
děkujeme všem, kteří jakýmkoli 
způsobem přispěli k obnově 
tohoto místa:                                 
panu Miroslavu Matouškovi         
nadaci Duhová energie                  
panu Bedřichu Reichmannovi       
Mgr. Andrei Jarošové                   
farnosti sv. Ludmily                      
školským sestrám OSF                  
                                                      
 Zvláštní poděkování patří našim 
pracovníkům technického 
úseku,především panu Václavu 
Fafejtovi


